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Draga braćo i sestre, ugodnu vam nedjelju želim!

Ove nam nedjelje evanđelist Luka prikazuje Isusa u sinagogi u Nazaretu, gradu u kojem je
odrastao. Isus čita odlomak iz proroka Izaije koji naviješta Mesijino evangelizacijsko i
osloboditeljsko poslanje a zatim, u posvemašnjoj šutnji, izjavljuje: „Danas se ispunilo ovo Pismo“
(usp. Lk 4, 21).

Zamislimo samo iznenađenost i zbunjenost Isusovih sugrađana, koji su ga poznavali kao sina
tesara Josipa i nikad ne bi ni pomislili da bi se On mogao predstavljati kao Mesija. Bili su zbunjeni.
A ipak je tako: Isus naviješta da je s njim došla „godina milosti Gospodnje“ (r. 19). To je radosna
vijest za sve, a posebno za siromašne, za zatvorenike, za slijepe, za potlačene, tako se kaže u
Evanđelju (usp. r. 18).

Toga je dana, u Nazaretu, Isus svoje sugovornike stavio pred izbor u pogledu svog identiteta i
poslanja. Nitko se u sinagogi nije mogao ne zapitati: je li on samo drvodjeljin sin koji svojata ulogu
koja mu ne pripada ili je doista Mesija, poslan spasiti narod od grijeha?

Evanđelist nam kaže da Nazarećani nisu prepoznali Isusa kao Gospodinova pomazanika. Mislili
su da ga predobro poznaju i to ih je, umjesto da im pomogne da lakše otvore svoj um i srce, u
tome onemogućilo, poput vela koji zaklanja svjetlost.
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Braćo i sestre, taj se događaj, uz odgovarajuće analogije, događa i nama danas. I za nas su
Isusova prisutnost i riječi izazov na koji trebamo odgovoriti. I mi smo pozvani u njemu prepoznati
Sina Božjega, našega Spasitelja. Ali može nam se dogoditi, kao što se dogodilo njegovim
sumještanima, da pomislimo da ga već poznajemo, da već sve znamo o njemu, odrastali smo s
njim, u školi, u župi, na vjeronauku, u zemlji katoličke kulture... I tako je i za nas On bliska Osoba,
štoviše, „previše“ bliska.

No, pokušajmo se zapitati: primjećujemo li jedinstveni autoritet kojim govori Isus iz Nazareta?
Prepoznajemo li da je On nositelj navještaja spasenja koji nam nitko drugi ne može dati? A ja,
osjećam li potrebu za tim spasenjem? Osjećam li da sam i ja na neki način siromašan, zasužnjen,
slijep, potlačen? Tada, i samo tada, doći će i meni “godina milosti”!

Obratimo se s pouzdanjem Mariji, Majci Božjoj i našoj Majci, da nam pomogne prepoznati Isusa.

________________________

Nakon Angelusa

Draga braćo i sestre!

Sukob koji se trenutno vodi u Sudanu, koji je započeo u travnju 2023., uzrokuje najozbiljniju
humanitarnu krizu u svijetu, s dramatičnim posljedicama i u Južnom Sudanu. Izražavam svoju
blizinu stanovnicima obaju zemalja i pozivam ih na bratstvo, na solidarnost, da izbjegavaju svaku
vrstu nasilja i da ne dopuste da ih se instrumentalizira. Ponavljam svoj apel zaraćenim stranama u
Sudanu da prekinu neprijateljstva i pristanu sjesti za pregovarački stol. Pozivam međunarodnu
zajednicu da učini sve što je u njenoj moći da potrebna humanitarna pomoć dođe do raseljenih i
da pomogne zaraćenim stranama da brzo pronađu put do mira.

Sa zabrinutošću pratim situaciju u Kolumbiji, posebno u regiji Catatumbo, gdje su u sukobima
između naoružanih skupina brojni civili izgubili života, a više od trideset tisuća je raseljeno.
Izražavam im svoju blizinu i uključujem ih u svoje molitve.

Danas se obilježava Svjetski dan oboljelih od gube. Potičem one koji rade u korist onih koji su
pogođeni ovom bolešću da nastave svoj rad i zalaganje, pomažući također onima koji ozdrave
ponovno se integrirati u društvo. Neka ne budu marginalizirani!

Sutra je Međunarodni dan sjećanja na žrtve holokausta: osamdeset godina od oslobađanja
koncentracijskog logora Auschwitz. Užas istrebljenja milijuna Židova i pripadnika drugih vjera tih
godina ne smije se zaboraviti ni poricati. Želim spomenuti sjajnu mađarsku pjesnikinju Edith Bruck,
koja živi u Rimu. Ona je prošla sve to. Danas je, ako želite, možete poslušati u emisiji „Che tempo
che fa“. Sjajna je to žena. Spomenimo se također mnogih kršćana, među kojima i brojnih
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mučenika. Ponovno pozivam sve na suradnju u iskorjenjivanju pošasti antisemitizma, zajedno sa
svim oblicima diskriminacije i vjerskog progona. Gradimo zajedno svijet u kojem će biti više
bratstva, pravedniji svijet, učeći mlade da imaju srce otvoreno svima, u duhu bratstva, praštanja i
mira.

Pozdravljam sve vas iz Italije i iz mnogih dijelova svijeta, posebno pozdravljam novinare i medijske
djelatnike koji su ovih dana proslavili svoj jubilej: pozivam ih da uvijek budu navjestitelji nade.

Pozdravljam i Poljake, osobito one iz Žabna; pitomce Instituta “Zurbará” iz Badajoza (Španjolska),
vjernike iz Siquirresa (Kostarika), skupinu djevojaka quinceañeras iz Paname.

Pozdravljam hodočasnike iz pastoralne jedinice Busto Garolfo i Olcella u Milanskoj nadbiskupiji.

I radosno pozdravljam vas, dječake i djevojčice, članove Katoličke akcije, iz župa i katoličkih škola
u Rimu. Došli ste na završetku „Karavane mira“ tijekom koje ste razmišljali o Isusovoj prisutnosti u
svom životu, svjedočeći svojim vršnjacima ljepotu gostoljubivosti i bratstva. A sada poslušajmo tu
sjajnu mladež, koja nam želi nešto reći... Samo naprijed! Hrabro!

[čitanje poruke]

Sada je on [dječak koji čita] rekao nešto vrlo lijepo [dječak ponovno čita: „Tako bi se moglo
ušutkati oružje“]. Sjajan dječak! Pozdravite mi sve dječake i djevojčice.

Želim svima ugodnu nedjelju. I molim vas ne zaboravite moliti za mene. Dobar tek i doviđenja!
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